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۶۱ فوتی و شناسایی ۹۷۲۷ بیمار جدید کرونا 
در کشور

بنابر اعلام وزارت بهداشــت، طی ۲۴ ساعت متاسفانه ۶۱ بیمار کووید- ۱۹ در 
کشــور جان خود را از دست دادند و همچنین ۹هزار و ۷۲۷ بیمار دیگر نیز در 
این بازه زمانی شناســایی شدند.به گزارش ایســنا، از روز 8 مردادماه تا روز ۹ 
مردادماه ۱۴۰۱ و بر اســاس معیارهای قطعی تشــخیصی، ۹۷۲۷ بیمار جدید 
مبتلا به کووید-۱۹ در کشــور شناســایی و ۲۲۹8 نفر از آنها بســتری شدند.
مجموع بیماران کووید-۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۳۹۱ هزار و ۲۶ نفر رسید.

متاسفانه در طول ۲۴ ساعت، ۶۱ بیمار مبتلا به کووید-۱۹ در کشور جان خود 
را از دســت دادند و مجموع جان باختگان این بیمــاری، به ۱۴۱ هزار و ۹۹8 
نفر رسید.خوشــبختانه تا روز ۹ مردادماه ۷ میلیــون و 8۰ هزار و ۵8۱ نفر از 
بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها ترخیص شده اند.۱۲۲۷ نفر از بیماران 
مبتلا به کووید-۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت 
قرار دارند.تا روز ۹ مردادماه ۵۳ میلیون و ۲۰۴ هزار و 8۴۶ آزمایش تشــخیص 
کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.همچنین تا روز ۹ مردادماه ۶۴ میلیون و 
۷۹۰ هــزار و ۷8۰ نفــر دوز اول، ۵8 میلیون و ۱۶۳ هزار و ۲۷۰ نفر دوز دوم و 
۳۰ میلیون و ۲8۵ هزار و 8۱۲ نفر نیز دوز سوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق 
کرده اند.به این ترتیب مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱۵۳ میلیون 
و ۲۳۹ هزار و 8۶۲ دوز رســیده اســت.در یک شبانه روز ۱۰۴ هزار و ۷۲۴ دوز 
واکســن کرونا در کشور تزریق شده اســت.در حال حاضر ۱۲۰ شهرستان در 
وضعیت قرمز، ۱۱۲ شهرستان در وضعیت نارنجی، ۱۶۶ شهرستان در وضعیت 

زرد و ۵۰ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

راه های جذب نذورات ماه محرم
 توسط بهزیستی

مدیرکل بهزیســتی اســتان تهران راه های جذب نذورات نیکوکاران در ایام ماه 
محرم را اعلام کرد.ســمانه زمانی در گفت وگو با ایســنا،  با اشاره به برنامه های 
بهزیســتی اســتان تهران برای دریافت نذورات مردمی در ایام ماه محرم، اظهار 
کرد: همزمان با مناســبت های مختلف، خیران و نیکوکاران در راســتای کمک 
به نیازمندان گام برمی دارند. در این راســتا نیکــوکاران و هموطنان می توانند 
نذورات خود را به مراکز تحت پوشــش ســازمان بهزیســتی نیــز ارائه دهند.
وی افــزود: بر این اســاس اگر هموطنــان نذوراتی دارنــد، می توانند نذورات 
خــود در ایام ماه محرم را به حســاب های اعلام شــده واریــز کنند.مدیرکل 
بهزیســتی اســتان تهران با اعلام روش هــای جذب این نذورات یادآور شــد: 
شماره حساب مشارکت های مردمی بهزیســتی استان تهران نزد بانک مرکزی 
جهت پرداخت نــذورات در ایام ماه محرم ۴۱۷۴۰۳۴۵۴۱8۵۵۴۶۷، شــماره 
مجــازی  کارت  شــماره  و   IR۱۱۰۱۰۰۰۰۴۱۷۴۰۳۴۵۴۱8۵۵۴۶۷ شــبا 
۶۳۶۷۹۵۷۰۴۱۹8۴۷۲۰ اســت.زمانی همچنین با اشاره به روش های مجازی 
بــرای پرداخت نذورات نیز گفت: افراد می توانند نــذورات خود را از طریق کد 

دستوری #۵۵۵۷۲۴ و یا سامانه جیرینگ #۲۶۷* پرداخت کنند.

زمان اعلام نتایج اولیه کنکور مشخص شد
معاون آزمون ســازی سازمان سنجش آموزش کشور از اعلام نتایج اولیه کنکور 
۱۴۰۱ دانشــگاه ها و موسســات آموزش عالی در هفته آینده خبر داد و گفت: 
تمامی تلاش ما این اســت که نتایج اولیه آزمون را هر چه زودتر بر روی سایت 
ســازمان سنجش قرار دهیم.دکتر حســن مروتی در گفت و گو با ایسنا، ضمن 
بیان این مطلب اظهار کرد: داوطلبان مجاز به انتخاب رشــته در کنکور ۱۴۰۱ 
به فاصله دو روز پس از اعلام نتایج اولیه می توانند انتخاب رشــته خود را شروع 
کنند.مروتی تاکید کرد: پس از اعلام نتایج اولیه آزمون سراســری سال ۱۴۰۱ 
بازه زمانی مشخص یعنی حدود ۱۰ روز برای انتخاب رشته داوطلبان در رشته 
هایی که پذیرش بر اساس سوابق تحصیلی صورت می گیرد، را در نظر خواهیم 
گرفت و علاقه مندان می توانند در این رشــته های بدون آزمون ثبت نام کنند.
معاون امور آزمون های سازمان سنجش آموزش کشور تاکید کرد: برنامه ما این 
اســت که ثبت نام داوطلبان در رشته های بدون آزمون دانشگاه ها و موسسات 
آموزش عالی همزمان با انتخاب رشــته های با آزمون صــورت بگیرد.مروتی با 
تاکید بر اینکه ظرفیت پذیرش در رشته های بدون آزمون دانشگاه ها حدودا 8۵ 
درصد اســت، اظهار کرد: نتایج پذیرش در رشته های بدون آزمون دانشگاه ها 
همزمان با نتایج کنکور در اواخر شهریور ماه از طریق سازمان سنجش آموزش 
کشور اعلام خواهد شــد.وی تاکید کرد:نتایج همه آزمون های ملی دانشگاه ها 
و موسســات آموزش عالی از نیمه دوم شهریور ماه اعلام خواهد شد.به گزارش 
ایسنا، تعداد یک میلیون و ۴8۹ هزار و ۲۲۰ داوطلب گروه های مختلف آزمایشی 
طی چهار روز چهارشنبه 8، پنج شنبه ۹، جمعه ۱۰ و شنبه ۱۱ تیرماه در ۱۷ 
حوزه آزمونی ۱۵ کشــور خارجی رقابت کردند.طور کلی تعداد داوطلبان زن در 
کنکور امســال ۹۱۵ هزار و ۴۱ نفر و تعداد داوطلبان مرد ۵۷۴ هزار و ۱۷۹ نفر 
بودند که بر این اســاس ۶۱ درصد کنکوری های امســال را زنان و ۳۹ درصد را 

نیز مردان تشکیل دادند.

نظام ثبت پوکی استخوان در کشور ایجاد می شود
مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشــکی با اعلام اینکه نظام ثبت پوکی استخوان )استئوپروز( در کشور ایجاد 
می شــود، گفت: اختلالات عضلانی، اســکلتی شــامل ۱۵۰ بیماری می شود و 
کمر درد علت اصلی ناتوانی افراد در ۱۶۰ کشــور جهان اســت.به گزارش ایلنا، 
کوروش اعتماد در نشست کارشناسان برنامه های عضلانی، اسکلتی دانشگاه های 
علوم پزشــکی کشور در هتل قلب تهران، گفت: افزایش وزن اولین عامل خطر، 
بیماری های شــغلی دومین عامل و مصرف دخانیات، اضافه وزن و بیماری های 
کلیوی عوامل خطر بعدی بیماری های اسکلتی، عضلانی هستند .وی با اشاره به 
این که پیشگیری و کنترل بیماری های عضلانی، اسکلتی )استئوپروز( هم اکنون 
یکی از ســه برنامه ی پایلوت دفتر بیماری های غیرواگیر در کشور است، افزود: 
این بیماری از نظر کمیت درگیر کردن افراد جامعه، قبل از بیماری دیابت قرار 
دارد و هرچه سن فرد بالاتر می رود درصد ابتلا به بیماری های اسکلتی، عضلانی 
بیشــتر می شود. وی ادامه داد: از نظر سال های از دست رفته عمر و معلولیت ها 
این بیماری در کشــوری مثل استرالیا که دریافت های علمی آنجا به نوعی قابل 
تعمیم یه ســایر کشورهاست، رتبه اول را داراســت. بانوان بیشتر از آقایان در 
معرض خطر این بیماری قرار دارند، بنابراین در برنامه پایلوت ما خانم ها بیشتر 
مورد توجه قرار می گیرند.به گــزارش وبدا، مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های 
غیرواگیر وزارت بهداشت با بیان این که در آمریکا بار مالی سالانه افتادگی بر اثر 
بیماری های عضلانی، اســکلتی ۱۷.۹ میلیارد دلار است، بیان کرد: بیش از دو 
سوم بیماران از فواید تشخیص استئوپروز بی اطلاع اند. در کشورهای پردرآمد 
۴۴۰ میلیون نفر درگیر عوارض این بیماری بوده و ۱.۷۱ میلیارد نفر در جهان 
به بیماری های اسکلتی، عضلانی مبتلا هستند.   اعتماد افزود: نتایج یک مطالعه 
علمی در ســال ۲۰۱۹ نشان داد از هر سه نفر یک نفر نیاز به بازتوانی و ناتوانی 

دارد و ۵۷۰ میلیون نفر در دنیا به کمر درد مبتلا هستند.

»جلوه سوگ«؛ ۱۳ عنوان برنامه فرهنگی و هنری 
در ماه های محرم و صفر

معــاون فرهنگی ســازمان فرهنگی هنــری شــهرداری تهــران از برگزاری 
ویژه برنامه های »جلوه ســوگ« به مناســبت محرم و صفر خبر داد. به گزارش 
پایگاه خبری تحلیلی فرهنگ و هنر، سید علیرضا فاطمیان پور معاون فرهنگی 
سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران از برپایی ویژه برنامه های »جلوه سوگ« 
به مناسبت فرا رسیدن ایام محرم و صفر خبر داد و گفت: این بسته برنامه شامل 
۱۳ عنوان برنامه فرهنگی و هنری با ۶۵۲ اجراست که افزایش شناخت و علاقه 
مردم به امام حسین)ع(، تعظیم شعائر مذهبی و گسترش آئین عزاداری بر امام 
حسین)ع( و افزایش آگاهی مذهبی و تاریخی مردم در واقعه عاشورا رویکردهای 
محتوایی آن خواهد بود. فاطمیان پور با بیان اینکه مطابق معمول، میدان آئینی 
امام حسین)ع( کانون برنامه های ســازمان فرهنگی هنری در ماه های محرم و 
صفر اســت، افزود: رویداد »عطر ســیب« با هدف خدمات رسانی و تأمین اقلام 
محافل حسینی شهر تهران از دوم تا نهم مرداد ماه در میدان امام حسین)ع( در 
حال برگزاری است و پس از پایان این رویداد نیز مراسم آئینی محرم و صفر آغاز 
می شود. تجمع شــیرخوارگان حسینی، تجمع نوجوانان حسینی، مراسم سفره 
حضرت رقیه)س(، تجمع عزاداران شــهر تهران در روزهای تاســوعا و عاشورا، 
مراسم شام غریبان، تجمع آذری های مقیم تهران، تجمع افغانستانی های مقیم 
تهران و تجمع زنان عاشــورایی برخی برنامه های این میدان در ایام عزای سید 

و سالار شهیدان است.

اخبار کوتاه
اعتراض به پاسخگو نبودن در قبال بازنشستگان بالا گرفت  

حقوق بازنشستگان پشت درهای بسته وزارت کار 

رئیس کل سازمان نظام پرستاری:

پرستارانی که تعدیل شدند به کار بازمی گردند

تبلیغ »شیر مصنوعی« در بیمارستان ها، ممنوع
امکان شیردهی مادران به نوزادان فرزندخوانده

معاون حمل و نقل ترافیک شهرداری تهران مطرح کرد

نظر شهرداری درباره استفاده از »دوچرخه« و »اسکوتر« در پایتخت

گروه اجتماعی – ســعید تهرانی: نزدیک به یک و نیم 
ماه از اســتعفا یا برکناری حجت عبدالملکی وزیر ســابق 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی می گذرد، استعفایی که با عنوان 
»هماهنگی بیشــتر« در دولت اتفاق افتاد. از آن تاریخ این 
وزارتخانه با سرپرســت اداره می شود و گویا دولتی که در 
پی »هماهنگی بیشــتر« بود می خواهد از فرصت سه ماهه 
خود اســتفاده کند و تا آخرین لحظه ممکن از سرپرست 
در این وزارتخانه اســتفاده کند! اما این رفتار دولت صدای 
تعدادی از نمایندگان را درآورده است که معتقدند زاهدی 
وفا هیچ جوابی به سوالات مجلس نمی دهد. از سوی دیگر 
مهمترین موضــوع مرتبط با ایــن وزارتخانه بحث حقوق 
بازنشستگان اســت که در پنجمین ماه سال هنوز تکلیف 
نهایی اش مشخص نشده است و گویا در دولت عزمی برای 

تعیین تکلیف این قشر نیست. 
روز یکشــنبه  حسن محمدیاری نماینده تالش در مجلس 
شــورای اســلامی در جلســه علنی مجلس در اخطاری با 
اســتناد به اصول ۱۳۵ و ۷۶ قانون اساسی بیان کرد: چند 
ماه اســت که در بحث وزارت عریض و طویل تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی شاهد سرپرست هستیم که درب را به روی 

خود بسته و پاسخگو نیست.
وی افزود: متاســفانه علی رغم اینکه مشــکلات روزمره و 
مراجعات مردم عمدتاً در حوزه کار، رفاه و تامین اجتماعی 
اســت، هیچکدام از حوزه هــای این وزارتخانه پاســخگو 
نیستند. از آقای رئیسی انتظار داریم که سقف قانونی برای 
معرفی وزیر را مد نظر قــرار ندهد، گرچه قانونگذار اجازه 
داده اســت که تا ۳ ماه وزارتخانه توســط سرپرست اداره 

شود. 
وی با بیان اینکــه در زیر مجموعه های وزارتخانه از جمله 
، شســتا، دخانیات و بهزیستی با مشــکلات مواجهیم، اما 
کسی پاسخگو نیست، گفت:درخواست داریم شأن نظارتی 
مجلس حفظ شود، انتظار داریم به زودی شخصی باتجربه 
کــه بتواند این وزارتخانه عریض و طویل را مدیریت نماید، 

به مجلس معرفی شود.

این سخنان ادامه سخنانی بود که چند روز پیش سخنگوی 
کمیسیون اجتماعی مجلس بیان کرد. وی گفت که یکی از 
انتقادات ما به سرپرست وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
این اســت که تا امروز هیچ ارتباطی با مجلس نداشــته و 
حتی یک جلسه ۱۰ دقیقه ای با کمیسیون اجتماعی برگزار 
نکرده است و این موضوع برای ما بسیار جای تعجب دارد.
حسن لطفی اعلام کرد: یکی از وزارتخانه های استراتژیک 
و زیرســاختی و جایــی که بیشــترین تعامــل را با عامه 
مردم دارد، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســت. این 
وزارتخانه با همه اقشــار جامعه سر و کار دارد. با کارفرما، 
کارگر، مددجوی کمیته امداد و بهزیســتی، بازنشستگان 
و… در حال کار و تعامل اســت و ضــرورت دارد وزیری 
مقتدر، دانا و آگاه بر مســند این پست قرار بگیرد. مجلس 
افزایش حقوق بازنشستگان را ابلاغ کرده، اما دولت جلوی 
آن را گرفته اســت. قرار بود این وزارتخانه، افزایش حقوق 
ســالانه بازنشســتگان تامین اجتماعی را که شورای عالی 

کار مصوب کرده بــه مرحله اجرا دربیــاورد. این بحث با 
چالش هــای زیادی مواجــه بود و نهایتــاً موضوع افزایش 
حقوق ختم به این شــد که هیــات تطبیق مجلس تعیین 
تکلیف کند. جا دارد از رییس مجلس تشکر کنم که علاوه 
بر اینکه با ۵۷ درصدی که به ۶۲ درصد از بازنشســتگان 
تعلق می گیرد، موافقت کرد برای سایرین یعنی ۳8 درصد 
بقیه نیز بــا افزایش ۳8 درصدی موافقت داشــتند و این 
موضوع را به ســازمان تامین اجتماعــی ابلاغ کرد ولی به 
دلایلی، دولت جلوی این موضوع را گرفته و اجرایی نکرده 
است و همین جا، فقدان یک وزیر مقتدر احساس می شود.

این بلاتکلیفی در حالی ادامه دارد که بعد از ارســال نامه 
رئیــس مجلس به دولت مبنی بر رد مصوبه دولت مبنی بر 
افزایش ۱۰ درصدی حقوق بازنشســتگان و لزوم افزایش 
۳8 تا ۵۷ درصدی این قشر، سید ابراهیم رئیسی در جلسه 
هیات دولت و در روز تکریم بازنشســتگان سخنانی گفت 
که ظاهرا بــه معنی قبول این موضوع بــود. وی با تاکید 

بر اینکه بررسی موضوع حقوق بازنشستگان در مسیرهای 
کارشناســی قرار دارد، بخش های مرتبط با این موضوع را 
مکلف کرد که هر چه ســریع تر تصمیمات مؤثر و منطبق 
با قانون و به نفع معیشــت بازنشستگان، در مسیر ابلاغ و 

اجرا قرار گیرد.
با این حــال، هیچ خبری از این موضوع نیســت و معلوم 
نیســت که دولت چه می خواهد بکند! محمد تقی نقدعلی 
نماینده خمینی شــهر نیز در جلســه علنی یکشــنبه ۹ 
مردامجلس طی تذکر شفاهی تاکید کرد: لازم است دولت 
هر چه ســریع تر مصوبــه جدیدی درباره میــزان افزایش 
حقوق بازنشســتگان به تصویب برساند و تقاضای بنده از 
رئیس مجلس شورای اسلامی آن است که از دولت بخواهد 
هر چه ســریع تر این موضوع را مشخص کند. نقدعلی در 
ادامه متذکر شــد: اخیراً مصوبه ۱۰ درصد افزایش حقوق 
بازنشستگان ابطال شــد اما با وجود آنکه چند ماه از آغاز 
سال جدید گذشته اســت، هنوز مصوبه جدیدی از سوی 
دولــت در این زمینه ابلاغ نشــده و گلایه بازنشســتگان 

پابرجاست.
بر همین اســاس سخنگوی کمیســیون اجتماعی مجلس 
تصریح کرده که پنج ماه از ســال گذشت و هنوز افزایش 
حقوق بازنشســتگان بلاتکلیف اســت و این یک نمونه از 
موارد مهم و بر زمین مانده اســت که در وزیر کار به چشم 
می آید بود. اگر این تشــکیلات، وزیر داشت این بلاتکلیفی 
از بین می رفت و می شــد به تصمیم قاطعی برای افزایش 

حقوق بازنشستگان امیدوار بود.
مجموع این مسائل نشان می دهد که نه بودن عبدالملکی 
در وزارت باعــث هماهنگی در دولــت بودن و نه نبودنش 
هماهنگی بیشتری به دولت داده است. موضوع مهمی مثل 
حقوق بازنشســتگان علی رغم تاکیــد مجلس و اعتراض 
پرشــمار این قشــر مورد بی اعتنایی یا ندانم کاری دولت 
قرار گرفته اســت و همه اینها نشان می دهد ناهماهنگی با 
رفتن یک وزیر یا دو وزیر پایان نمی یابد و مشــکلی ریشه 

دار در دولت است.

رئیس کل ســازمان نظام پرســتاری با اعــلام این که در 
رابطه با پرستاران 8۹ روزه، طرحی ها و تمدید طرحی ها و 
پرستارانی که تعدیل شدند خبرهای خوبی داریم؛ گفت: در 
مجلس روی این مباحث کار شده و ان شاءالله این پرستاران 
مشمول قانون شــده و به کار برمی گردند که این علاوه بر 
۵۲ هزار استخدامی اســت که در سال های پیش مجوز آن 
گرفته شد.به گزارش ایســنا، محمد میرزابیگی و معاونین 
این ســازمان از دانشگاه علوم پزشــکی و خدمات درمانی 
اســتان البــرز بازدید کردند و در ادامه نشســتی با حضور 
شــهرام صیادی رئیس دانشــگاه علوم پزشکی و خدمات 
درمانی استان البرز، مدیران پرستاری این دانشگاه و اعضای 
هئیت مدیره نظام پرســتاری کرج برگزار شد.میرزابیگی با 
بیان این که از ۳۰۰شهید جامعه سلامت، ۱۶۰ نفر پرستار 
بودند؛ اظهار کرد: برای پرســتارانی که در خط مقدم دفاع 
از ســلامت مردم حضور دارند آرزوی سلامت دارم. استان 
البرز جایگاه خاص و ویژه ای در این دفاع داشت و می شود 
گفت یک ایران کوچک در اســتان البــرز جای گرفته که 
با این وجود پرســتاران توانستند به خوبی عمل کنند.وی 
افزود: از ســال ۷۹ قانون و کلیات سازمان نظام پرستاری 
به تصویب مجلس رســید و در سال 8۱ انتخابات سازمان 
برگزار شــد و الان که دوره پنجم ســازمان نظام پرستاری 
است در ۱۴۵ شهر کشــور هیئت مدیره های ۹ نفره دارد؛ 
همچنین شورای عالی ۳۰ نفره ای دارد و هر چهار سال یک 
بار، انتخابات سازمان برگزار می شود که این مسائل مربوط 
به بخــش حرفه ای، صنفی، مقــررات و انتظامات حرفه ای 

اســت.میرزابیگی ادامه داد: بخش اجرایی پرستاری را نیز 
داریم که در راس آن معاونت پرســتاری و در ادامه مدیران 
پرستاری هستند که در ۲۴ ساعت شبانه روز ۱۶ ساعت را 
به طور مستقل و با ۱۴ هزار مدیر کار می کنند و 8 ساعت 
نیز با دو لاین پشــتیبانی و پزشــکان تعامل دارند.رئیس 
سازمان نظام پرستاری با اشاره به بخش آموزشی پرستاری 
نیز تصریح کرد: در رأس آموزش پرستاری، بورد پرستاری 
وجود دارد و در ادامه حدود ۱۹۵ دانشکده پرستاری و ۶۰ 
هزار دانشجوی پرستاری وجود دارد که از مقطع کارشناسی 

تا دکترا در حال تحصیل هستند. 
وی تأکید کــرد: ما با چهار اولویت مردم، نظام ســلامت، 
فعل مراقبت های پرســتاری و پرســتاران، در جامعه فعال 
هســتیم. تمام اقدامات نیز در خدمت نظام ســلامت و با 
اولویت مردم اســت.میرزابیگی گفت: مــن بارها در زمان 
تصویب معاونت پرســتاری در نهاد ریاســت جمهوری این 
نکته را متذکر می شــدم که فعل درمان در معاونت درمان 
وزارتخانه وجود دارد؛ فعل بهداشــت در معاونت بهداشت، 
فعل آموزش در معاونت آموزشــی و بحث دارو و تجهیزات 
پزشکی در معاونت دارو وجود دارد؛ اما متولی مراقبت های 
سلامت برای مردم در سطح جامعه، بیمارستان ها و در تمام 
ســطوح اول و دوم و سوم، چه کسی است؟ پرستاری عامل 
به علم پرستاری و صاحب مراقبت های پرستاری از مرحله 
ارتقای سلامت و پیشگیری از بیماری ها تا درمان و بازتوانی 
است.وی ادامه داد: معاونت پرستاری نیز در وزارت بهداشت 
متولــی اجراییات و مدیریــت ۱۴ هزار مدیر پرســتاری 

است. ما به ســوی حرفه ای شدن در حال حرکت هستیم 
و یک نظام حرفه ای داریم. یک کارشــناس علوم سیاســی 
یا ادبیات چهار ســال در دانشــگاه درس می خواند اما یک 
کارشــناس پرستاری با چهار سال درس خواندن نمی تواند 
عملیات پرستاری انجام دهد بلکه دانش و مهارت و دانایی 
و توانایی باید با یکدیگر همراه شــوند تا پرســتار بتواند به 
بیمار خدمت دهد.میرزابیگی افزود: دانایی در دانشــگاه ها 
و توانایی در کارآموزی ها شــکل می گیرد و ســازمان نظام 
پرستاری بر اســاس اســتانداردهای خدمتی، نظارت های 
قانونــی را انجام می دهد و رگولاتور اســت. از میان ۵۰ تا 
۶۰ وظیفه ای که برعهده ســازمان نظام پرســتاری است و 
در قانون ذکر شــده نیز یکی، پیگیری مطالبات پرستاران 
اســت. رئیس سازمان نظام پرســتاری با بیان اینکه ۲۲۰ 
هزار نفر عضو شماره دار سازمان هستند؛ بیان داشت: تلاش 
می کنیم اقداماتی مثل تعرفه گذاری، قانون ارتقای بهره وری، 
ماده ۷۵ قانون برنامه ششم توسعه )پرستاری جامعه نگر( و 
... را ریل گذاری و بسترســازی کنیم. الان مهمترین بحثی 
که داریم تعرفه گذاری خدمات پرســتاری است که پیش از 
تصویب در دولت، چند مرحله شامل منبع یابی، تعریف کا، 
تعریف ارزش نســبی و بازتوزیع را داشت که آیین نامه های 
مرتبــط در دولت تصویب شــد و الان نیز دســتورالعمل 
سازماندهی HIS ها ابلاغ شده و دستورالعمل بازتوزیع نیز 
تا هفته آینده ابلاغ می شــود.به گفته رئیس سازمان نظام 
پرستاری، قانون تعرفه گذاری به صورت میانگین ۱۰ درصد 
به درآمد بیمارســتان ها اضافه خواهد کرد و پرستاران نیز 

افزایش بهره مندی خواهند داشــت.وی با اعلام این که در 
رابطه با پرستاران 8۹ روزه، طرحی ها و تمدید طرحی ها و 
پرســتارانی که تعدیل شدند خبرهای خوبی داریم؛ تصریح 
کرد: در مجلس روی این مباحث کار شــده و ان شاءالله این 
پرســتاران مشمول قانون شده و به کار برمی گردند که این 
علاوه بر ۵۲ هزار استخدامی اســت که در ســال های پیش 
مجوز آن گرفته شــد.میرزابیگی در ادامــه با بیان اینکه از 
نظر مطالبات کشــوری خاطرتان آسوده باشد؛ تأکید کرد: 
اگر ما در سازمان نظام پرستاری مطلبی را بیان می کنیم و 
وعــده می دهیم تا حصول نتیجه آن را پیگیری می کنیم و 
هر آنچه از وزارت بهداشــت عبور می کند و به دستگاه های 
دیگر می رود ســقف زمانی اش بیش از یک ماه نیست و به 
سرعت نتیجه مطالبات حاصل می شود.وی درباره پیگیری 
فــوق العاده خاص نیــز گفت: آنچه وزارتخانه به ســازمان 
برنامه منتقل کرده، تبدیل به سنگ بزرگی شده که نشانه 
نزدن است. یک لیست چند هزار نفری ارائه کرده اند که به 
هــر نفر باید ۹ میلیون تومان حقوق اضافه شــود که قطعا 
شــدنی نیســت؛ اما ما همچنان پیگیریم و سعی می کنیم 
کــه با روش های دیگــر بتوان این مطالبــه را محقق کرد. 
میرزابیگی با بیان اینکه برای اســتخدام پرســتاران اخبار 
خوبی در راه اســت؛ گفت: برای تبدیل وضعیت و استخدام 
شرکتی ها، فعالان در ایام کرونا، پرستاران 8۹ روزه  و ... در 
حال پیگیری هستیم و تا سال دیگر مشکلات پرستاران در 
زمینه استخدامی حل خواهد شد و ان شالله بحث بیکاری را 

در پرستاری نخواهیم داشت. 

کارشــناس ســلامت کودکان دفتر ســلامت 
جمعیت، خانواده و مدارس وزارت بهداشــت 
ضمن تشــریح اقدامات وزارت بهداشت برای 
ترویج تغذیه با شــیر مادر، گفت: چند روز اول 
پــس از تولد نوزاد، تغذیه با شــیر مادر نقش 
بســیار مهمی در سلامت نوزاد دارد؛ بنابراین با 
حمایت مناسب از مادر این تضمین وجود دارد 
که تا دو ســالگی مادر بتواند شــیر خود را به 

فرزندش بدهد.
راهله طغیانی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
اینکه برخی مادران شیرده نیاز به مراقبت ویژه 
دارند، تصریح کرد: این مادران شــامل کسانی 
هستند که در بارداری های قبلی ممکن است 
سابقه خوراندن شیر مصنوعی به نوزاد داشته 
باشند، مادرانی که چندقلو زایی داشته اند و یا 

مادرانی که بیمار هستند. 
این افــراد باید در دوره بارداری، زایمان و پس 
از زایمان شناسایی شــوند و پیگیری مستمر 
داشــته باشند.او درباره زمان اجرایی شدن ۱۰ 
اقدام بیمارستان دوست دار کودک، بیان کرد: 
این برنامه توســط ســازمان بهداشت جهانی 
در حدود ســال ۱۹۹۲ میلادی تدوین شــده 

اســت که در ایــران هم از ســال ۱۳8۵ آغاز 
شده اســت. به دنبال این امر به بیمارستان ها 
ابلاغ شــد تا مراکزی که خدمات مادر و نوزاد 
انجام می دهند می بایســت ۱۰ اقدام را انجام 
دهند تا آن بیمارســتان تبدیل به بیمارستان 
دوستدار کودک شــود. در ارزیابی هایی که از 
بیمارستان ها انجام می شود مرکزی که این ۱۰ 
اقدام را انجام می دهد لوحی دریافت می کند؛ 
بنابرایــن در حال حاضر تمام بیمارســتان ها 

دوستدار کودک نیستند.
وی دربــاره هشــدار معاون بهداشــت وزارت 
بهداشــت مبنــی بــر »توزیــع غیرقانونــی 
شــیرمصنوعی در بیمارستان ها«،  توضیح داد: 
یکی از سیاست های بیمارستان های دوستدار 
کــودک اجرای »کــد بین المللــی بازاریابی 
جانشین شونده های شــیر مادر« است که در 
داخل یا خارج بیمارســتان نباید نقض شــود. 
البته ممکن اســت نوزادی بنابه شرایط خاص 
ملزم به اســتفاده از شیر مصنوعی باشد اما به 
هیچ عنوان نباید تبلیغات گســترده برای شیر 
مصنوعی انجام شــود و یا به شکل رایگان در 
بیمارســتان در اختیار نوزاد قــرار گیرد؛ زیرا 

خانواده را ترغیب به استفاده از شیر مصنوعی 
می کند. از طرفی شیرمصنوعی، شیشه شیر و 
پســتونک در داروخانه های سطح بیمارستان 

نباید در معرض دید باشد.
طغیانــی ادامه داد: بــه دنبال شــیوع کرونا 
که ارزیابی بیمارســتان ها کاهــش یافته بود، 
مشخص شــد پای شــرکت های شیرخشک 
به بیمارســتان ها باز شــده بــود و تبلیغات 
گسترده می کردند؛ درحالی که یکی از اهداف 
برنامه های سلامت کودکان در راستای اهداف 
توسعه ششــم، بهبود درصد تغذیه انحصاری 
با شــیر مادر و تداوم تغذیه با شیر مادر تا دو 
سالگی اســت.او تاکید کرد: چند روز اول پس 
از تولد نوزاد تغذیه با شــیر مادر نقش بســیار 
مهمی در سلامت نوزاد دارد؛ بنابراین با حمایت 
مناســب از مادر این تضمین وجود دارد که تا 
دو سالگی مادر بتواند شیر خود را به فرزندش 
بدهد.وی در مورد مادرانــی که نمی توانند به 
فرزند خود شیر بدهند، گفت: در برخی موارد 
ممکن است مادر موقتا به دلیل عارضه خاص 
زایمان یا بیماری موقت نتواند به نوزادش شیر 
بدهد که در این موارد ابتدا از بانک شــیرمادر 

و در صورت عدم دسترســی بــه این بانک از 
شیرمصنوعی اســتفاده می شود. پس از بهبود 
مادر هم مشــاوران ما مادر را مورد مشورت و 
حمایت قرار می دهند که تغذیه با شــیر مادر 
ادامه یابد. در شــرایط دیگر مانند چند قلویی 
)بیش از دوقلو(، بیماری صعب العلاج یا خاص 
و... نوزاد نمی تواند از شیر مادر خود تغذیه کند.

او با اشاره به موضوع فرزندخواندگی، بیان کرد: 

در این شرایط نیز نوزاد می تواند شیر مصنوعی 
استفاده کند ولی حتی مواردی هم داشتیم که 
با مشاوره و ســایر اقدامات خانمی که فرزند را 
پذیرفته است توانســته خودش به نوزاد شیر 
دهد. با مشــاوره های تخصصی هورمونِ شیر 
ســاز، شــیر در بدن خانم تولید می شــود اما 
اصل کار مکیدن نوزاد است ولی داروهایی هم 

ممکن است در این جهت به خانم داده شود.

معاون حمل و نقل ترافیک شــهرداری تهران توضیحاتی 
درباره ســرانجام توسعه خطوط دوچرخه سواری در تهران 
ارائه کرد.مجتبی شــفیعی در گفت وگو بــا خبرنگار ایلنا 
درباره ســرانجام توسعه خطوط دوچرخه سواری در تهران 
که در دوره مدیریت پیشین شهرداری آغاز شده بود، گفت: 
حمل و نقل پاک یکی از اقدامات و الزامات بهبود شــرایط 
حمــل و نقل در کلانشــهرها از جمله تهران اســت که با 

آلودگی هم مواجه است. 
حمــل و نقــل پاک دو رکن اساســی دارد یکی توســعه 
دوچرخه ســواری و رکن دیگر اســتفاده از اسکوتر که از 
مدهای حمل و نقل پاک اســت.وی ادامــه داد: دوچرخه 
ســواری یکی از مدهایی اســت که علیرغم اینکه در دوره 
گذشــته یک پروژه موفق نیز داشته است اما سهم آن در 
حمل و نقل شــهر تهران کمتر از یک دهم درصد است نه 
یــک درصد. در برخی از آمارها به اشــتباه این میزان یک 
درصد بیان شده است که یک درصد می شود چیزی حدود 
۱۹۰ هــزار جابجایی در روز توســط دوچرخه که چنین 
چیزی نیســت و در روز ۱۰ الی ۱۲ هزار تردد با دوچرخه 

انجام می شود.معاون حمل و نقل ترافیک شهرداری تهران 
تصریح کــرد: پروژه دوچرخه علیرغــم تلاش هایی که در 
دوره گذشــته مدیریت شهری شــد و سعی کردند شبکه 
را به صورت کامل گســترش دهند و دوچرخه اشتراکی را 
بیاورند و از آن حمایت هم کنند، اما نتوانســت به هدفی 

که داشت برسد. 
یکــی از اعتراضاتــی که به این موضوع شــد، این بود که 
این شــبکه ای که برای دوچرخه سواری ایجاد شد و گاها 
موانعی را در خیابان ها ایجاد کرده و جلوی پارک خودروها 
را می گرفت، اصلا مورد اســتفاده دوچرخه سواران نیست 
و به خط ویژه موتورســیکلت تبدیل شده است.شفیعی با 
اشــاره به فراخوانی در این باره گفت: ما در این دوره قصد 
داریم تا مدل سرمایه گذاری بخش خصوصی در این بخش 
را توجیه دار کنیم یعنی فراخوانی در این خصوص یک ماه 
پیش اعلام کردیم که با از آن اســتقبال هم شد و در حال 

مذاکره برای عقد قرارداد هستیم. 
در ایــن فراخــوان به این صورت اســت که بــه ازای هر 
جابجایی دوچرخه به ســرمایه گذار ما یک پرداخت نقدی 

را انجام دهیــم. قبلا به این صورت بود که شــهرداری از 
ســرمایه گذار، اشــتراکی را می خرید که اگر استفاده هم 
نمی شد ســرمایه گذار پول خود را دریافت می کرد، اما در 
روش جدید به این صورت است که ما به سرمایه گذار اعلام 
کردیم که از هر روشی می خواهد برای استفاده شهروندان 
از دوچرخــه تبلیغ کند و از هر نوع دوچرخه ای می خواهد 
اســتفاده کند و اگر شهروندان برای جابجایی نیم ساعته از 
دوچرخه اســتفاده کنند، شــهرداری رقمی را که براساس 
کارشناسی تعیین شــده است به ســرمایه گذار پرداخت 
می کند. ســرمایه گذاران از این روش نیز استقبال کرده اند.
وی ادامه داد: ما این قابلیت را برای رقم های بسیار کوچک 
هم ایجــاد کرده ایم، یعنی ما آمادگــی داریم که از ۳۰۰ 

دستگاه دوچرخه هم استفاده کنیم. 
در کنار آن نیز وقتی تقاضا ایجاد شــد ما می توانیم شبکه 
مسیر دوچرخه سواری را گســترش دهیم.معاون حمل و 
نقل ترافیک شهرداری تهران همچنین درباره تاثیرگذاری 
اصلاح هندســی معابر بــر کاهش ترافیک و طول ســفر 
شــهروندان، گفت: یک اختلافی اســت بین صاحبنظران 

حوزه شهرســازی و ترافیک که در شهرهایی مانند تهران 
تاثیرگذاری توســعه معابر به چه میزان است. بدیهی است 
که در نقاط خاص که یک گره ترافیک ایجاد شده است باید 
دسترســی ایجاد شود که در کاهش ترافیک موثر باشد در 
اینجا همه به این موضوع اتفاق نظر دارند.شــفیعی تصریح 
کرد: اما ایجاد یک معبر جدید در رقابت با توســعه حمل 
و نقــل عمومی منافع کمتری دارد و برخی از پروژه ها واقعا 
هیچ توجیهی ندارنــد و برخی از پروژه ها نیز توجیه دارند 
و نســبت به منطقه ای که کار ایجاد می شود این اصلاحات 

هندسی متفاوت است.
وی خاطرنشان کرد: در برخی از تقاطع های غیرهمسطح، 
دسترســی ها کامل نیست و شــیب راه ها به صورت کامل 
ایجاد نشده است و این امر باعث می شود که کاربر مسافت 
زیادی را برای رســیدن به مقصد طــی کند کامل کردن 
این دسترسی ها منجر به کوتاه کردن زمان سفر و کاهش 
ترافیک خواهد شد که این موارد نیز در دستور کار ما قرار 
دارد و ما در لیستی حدود ۹۰ نقطه را مشخص کردیم که 

دسترسی ها ناقص بود و قرار است رفع شود.


